
PROTOKÓŁ Nr XIX/08
z XIX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 21 listopada 2008 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900, 
zakończyła się o godz.1215

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XIX sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt  „Ślubowanie 
radnego”.

Pan Wójt zgłosił  wniosek  o uzupełnienie  porządku obrad o punkt  „Podjęcie  uchwały  w 
sprawie zabezpieczenia środków na realizację zadań dotyczących przebudowy dróg gminnych 
w 2009r. w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.”
W dniu dzisiejszym upływa termin złożenia wniosku do Wojewody Podlaskiego w związku z 
ubieganiem się  o  fundusze  na  budowę dróg gminnych  w ramach  Narodowego  Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. Ta uchwała jest jednym z elementów składanego wniosku.

Za wnioskiem Pana Przewodniczącego opowiedziało się 14 radnych (jednogłośnie).

Za wnioskiem Pana Wójta opowiedziało się 14 radnych (jednogłośnie).

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, ustaliła porządek obrad XIX 
sesji Rady Gminy.
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Ślubowanie radnego.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków na realizację zadań dotyczących  
przebudowy dróg gminnych w 2009r. w ramach Narodowego Programu Przebudowy  
Dróg Lokalnych.

8. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do  Stowarzyszenia  
"Lokalna Grupa Działania – Tygiel Doliny Bugu".

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji na lata 2009-2010 programu pn.  
"Analiza możliwości i kierunków rozwoju turystyki w gminie Mielnik".

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  członka  ochotniczej  
straży pożarnej z terenu gminy Mielnik.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr  XVII/75/08  z  dnia  27  sierpnia  
2008r.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Siemiatyckiemu.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych  

trzech kwartałów 2008r. przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2009r.
16. Informacja  GOKSiR  o  wykonanych  dochodach  przez  administrowanie  obiektami  

turystycznymi, ocena przebiegu sezonu letniego oraz analiza działalności promocyjnej  
gminy.

17. Informacja Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy o dokonanej analizie oświadczeń  
majątkowych.

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
19. Wolne wnioski.
20. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pani  Elżbieta  Szymańska  –  Przewodnicząca  Gminnej  Komisji  Wyborczej  w  Mielniku 
wręczyła Panu Wiesławowi Kazimierzowi Saciukowi zaświadczenie o wyborze na radnego.
Obecni na sesji powstali z miejsc a Pan Przewodniczący Rady odczytał tekst roty ślubowania:
"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować  godnie,  rzetelnie  i  uczciwie,  mając  na  względzie  dobro  mojej  gminy  i  jej  
mieszkańców."
Pan Wiesław Kazimierz Saciuk wypowiedział słowa „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg”.

Pan Przewodniczący stwierdził, że od tej chwili Pan Saciuk może brać aktywny udział w 
sesji i głosować nad projektami uchwał.

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XVIII sesji Rady Gminy jest wyłożony na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie 
on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.
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Do punktu 5.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
• W imieniu własnym i swoich współpracowników złożył Panu Saciukowi gratulacje i 

życzenia owocnej pracy.
• Mamy  problem  z  odbiorem  drogi  gminnej  przy  Zakładach  Kredowych,  w  dniu 

wczorajszym  był  już  drugi  odbiór  tej  drogi  i  nie  dokonano  go  ze  względu  na 
konieczność wykonania pewnych poprawek.

• Powoli kończymy, wspólne z Powiatem, zadanie budowy chodników. W Niemirowie i 
Wajkowie  chodniki  są  położone,  na  ukończeniu  są  prace  w  Sutnie.  Prace  przy 
chodnikach zostaną w tym roku zakończone.

• W Niemirowie odbyły się uzupełniające wybory do Rady Gminy.
• Spotkało nas wielkie  niepowodzenie – w wodociągu gminnym znaleziono bakterie 

coli.  Do dzisiaj  nie  znamy przyczyny  pojawienia  się tych  bakterii,  jest  już jednak 
pewne,  że  bakterie  nie  pochodzą  ze  studni,  sanepid  wykluczył  tę  ewentualność. 
Bakterie pojawiły się dopiero w zbiornikach i rurociągiem rozchodziły się w różne 
miejsca. Ostatnie badania wykazały brak bakterii, czekamy jeszcze na wynik drugiego 
badania wody. Kiedy będzie już to pewne, we wsiach pojawią się ogłoszenia, że woda 
jest zdatna do bezpośrednie go spożycia. Chlor jest jeszcze wyczuwalny w wodzie, 
choć od kilku dni woda nie  jest  już chlorowana.  To co czujemy,  to pozostałość z 
wcześniejszego chlorowania.

• Odbyły  się  manewry  obrony  cywilnej,  Gmina  Mielnik  odpowiadała  za  pewne 
działania  związane  z  zabezpieczeniami  przy  rozszczelnieniu  zbiornika  z  ropą  w 
Adamowie. Należało do nas, między innymi, zabezpieczenie ludności cywilnej przed 
skutkami takiego wycieku.
Pan  Wójt  podziękował  Panu  sołtysowi  z  Mętnej  za  bardzo  dobre  przygotowanie 
mieszkańców  wsi  do  manewrów,  Pan  Wojewoda  również  wyraził  uznanie 
mieszkańcom Mętnej.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 6.

Pan Przewodniczący poinformował, że na poprzedniej sesji radni nie składali interpelacji.

Interpelacja nr 37/08 Pana Jan Weremijewicza
Zgłaszam  ponownie  potrzebę  wyrównania  i  naprawy  drogi  żwirowej  relacji  Osłowo 
Kamińska-Łubko. Chciałbym nadmienić, iż po poprzednim wyrównaniu stan drogi pogorszył 
się.

(w zał.na str………prot.)
Zapytanie Pana Kazimierza Toboty

1. Dlaczego nieodebrana jeszcze droga przy Zakładach Kredowych nie została połączona 
z ulicą Przemysłową? Utrudni to korzystanie z nowowybudowanej drogi.

2. Na początku tej drogi, od strony lasy, jest zakaz wjazdu ciężkich pojazdów (10 ton), 
natomiast od drugiej strony, od ulicy Przemysłowej, takiego zakazu nie ma.



4

Zapytanie Pani Barbary Terpiłowskiej
Co z budowa skweru i muzeum?

Zapytanie Pana Andrzeja Kałanczyńskiego
Czy Mielnickie Zakłady Kredowe podjęły jakieś działania mające na celu oczyszczanie ulicy 
Przemysłowej z kredy? Miały być myjki do samochodów wyjeżdżających z kredą z kopalni. 
Jeżdżąc tą drogą do pracy i z pracy Pan radny musi myć samochód trzy razy w tygodniu.

Do punktu 7.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków 
na realizację zadań dotyczących przebudowy dróg gminnych w 2009r. w ramach Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.
Jest  to nowy program, częściowo finansowany z budżetu państwa. Wnioski  składa się  do 
właściwego wojewody. Jednym z załączników do tego wniosku powinna być uchwała rady 
gminy, zabezpieczająca środki na realizacje zadania.
Projekt uchwały nie został przedstawiony radnym na posiedzeniu komisji, ponieważ nie było 
wiadomo jaki dokument ma potwierdzać zabezpieczenie środków. Początkowo sądziliśmy, że 
wystarczy  do  tego projekt  budżetu  przygotowany przez  Wójta  Gminy,  gdzie  znalazły  się 
stosowne zapisy. Okazało się jednak inaczej, stąd pilna potrzeba podjęcia tej uchwały.W dniu 
dzisiejszym upływa termin składania wniosków do wojewody.
Jeśli nasz wniosek zostałby przyjęty (zaakceptowany) przez Wojewodę, w budżecie 2009r. 
powinny znaleźć się środki na jego realizację. Do programu chcemy zgłosić dwie drogi :

• drogę Wilanowo-Adamowo,
• drogę Radziwiłłówka-Grabarka.

Pan Wójt Gminy
Poinformował  radnych,  że  po  zakończeniu  sesji  radni  otrzymają  projekt  budżetu  na  rok 
przyszły,  będzie  tam  zapisane  współfinansowanie  obu  tych  dróg.  Do  5  grudnia  wnioski 
zostaną rozpatrzone i uchwalając budżet Wójt zgłosi autopoprawki, bo na pewno jedna z tych 
dróg wypadnie (przepisy programu pozwalają na współfinansowanie tylko jednej drogi).
Tworząc budżet musimy wykazać zabezpieczenie na te zadania. Na pewno 1 mln.zł. z dróg 
oswobodzi się i zostanie rozdzielony na inne cele.

Pan Kazimierz Tobota
Na  posiedzeniach  komisji  Pan  Wójt  zapewnił,  że  w  przyszłym  roku  bezwzględnie 
rozpoczniemy budowę oczyszczalni, nawet tylko z własnych środków. Spowoduje to potrzebę 
skumulowania  tych  środków  w  budżecie  i  jak  wobec  tego  ma  się  to  do  wydatkowania 
pieniędzy na budowę dróg?

Pan Wójt Gminy
Jeśli mamy szansę uzyskania 1mln. złotych z budżetu państwa na budowę dróg gminnych, to 
żal byłoby nie spróbować sięgnąć po te pieniądze. Należy przypomnieć sobie, że ostatnimi 
laty budujemy drogi powiatowe za gminne pieniądze. Jeśli chodzi o środki na oczyszczalnię, 
to możemy zaciągnąć kredyt na jej budowę. Gmina do tej pory nie korzystała z kredytu, a 
przy naszym budżecie możemy uzyskać kredyt w wysokości 7 mln.złotych.
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Pan Adam Tobota
Poprosił o więcej danych w tej sprawie, nie zna projektu budżetu i nie wie jakie środki zostały 
przeznaczone na inwestycje  i  jaką część z tego stanowi 1 mln.  zł.  przeznaczony na drogi 
gminne.
Jeśli są jakieś plany związane z przyszłoroczną budową oczyszczalni i kanalizacji, o czym 
Pan radny jeszcze nie wie, to jakiego rzędu prace są przewidziane na rok przyszły? Jeśli jako 
gmina mamy zaciągnąć kredyt, to Pan radny chciałby wiedzieć co zostanie skredytowane.

Pan Wójt Gminy
W Polsce bardzo dużo mówi się na temat programów finansowych, natomiast nie ma do tego 
przepisów wykonawczych i ta sytuacja powoduje, że do ostatniej chwili nie wiadomo jakie 
dokument należy złożyć.
Pojawił  się  już  nabór  wniosków  na  oczyszczalnie  ponadgminne,  nas  to  nie  dotyczy. 
Złożyliśmy oficjalne pismo z zapytaniem, czy pojawi się nabór na gminne oczyszczalnie i 
kiedy to może nastąpić. Odpowiedzi nie mamy do dzisiaj.
Jeśli  ogłosimy  przetarg  przed  naborem,  (przed  wydaniem  przepisów  wykonawczych  do 
danego  naboru),  to  mogą  nam odrzucić  wniosek  i  stracimy  możliwość  uczestniczenia  w 
projekcie. Jeśli tylko pojawią się wytyczne do danego naboru, będziemy się starali dopasować 
do tego.  Na dzień  dzisiejszy  Wójt  nie  jest  w stanie  odpowiedzieć  czy  przetarg  ogłosi  w 
grudniu, styczniu czy lutym.
Na oczyszczalnię w roku przyszłym przeznaczymy 15-30% całości środków przeznaczonych 
w 2009r na inwestycje. O ogólnej kwocie przeznaczonej na inwestycje w roku przyszłym Pan 
Wójt  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć,  ponieważ  część  tych  inwestycji  znajduje  się  w 
budżetach poszczególnych jednostek.
Zapewnił radnych, że podjęcie tej uchwały nie koliduje z budową oczyszczalni i kanalizacji.
Pan Wójt zapewnił, że w sytuacji kiedy ruszy budowa oczyszczalni w Mielniku, wszystkie 
środki pójdą na ten cel.

Pani  Skarbnik poinformowała  radnych,  że  w  projekcie  budżetu  na  rok  przyszły  na 
inwestycje (bez dróg) zaplanowano ponad 3.100.000 złotych.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że nie ma podstaw aby nie wierzyć Wójtowi, że przeznaczony na drogi 1 mln. 
złotych  nie  zaszkodzi  w  realizacji  oczyszczalni.  Należy  się  tylko  obawiać,  czy  to  nie 
spowoduje, że zabraknie nam środków na inne inwestycje,  które już wcześniej  chcieliśmy 
zrealizować, takie jak park, muzeum czy centrum sportowe.
Wyraził również nadzieję, że jak zajdzie taka potrzeba, to gmina zaciągnie kredyt.

Pan Wójt Gminy
W projekcie budżetu są zapisane pieniądze  na muzeum,  park wypadł,  ale  pamiętajmy,  że 
mamy zamrożone w drogach dwa miliony, z czego jeden milion jest na pewno do podziału. 
Na komisjach będziemy już wiedzieli co z tymi pieniędzmi i można wówczas będzie dokonać 
zmian w projekcie budżetu.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że chciałby wierzyć w to co mówi Pan Wójt i że tym razem jest to prawda. 
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Pan  radny  uważa,  że  ten  milion  złotych  należy  przeznaczyć  na  budowę  oczyszczalni  i 
kanalizacji oraz zaciągnąć w przyszłym roku kredyt na ten cel.

Pan Jan Weremijewicz
Do  tej  pory  nie  dostaliśmy  żadnych  większych  pieniędzy  na  dofinansowanie  jakiejś 
inwestycji,  teraz,  kiedy jest  okazja,  boimy się podjąć decyzję.  Pan radny przypomniał,  że 
dzisiejsza uchwała jest uchwałą intencyjną i do niczego jeszcze nie zobowiązuje. Co będzie w 
sytuacji,  kiedy  będziemy  musieli  podjąć  uchwałę  występując  o  środki  na  budowę 
oczyszczalni lub na zaciągnięcie kredytu, gdzie w grę będą wchodzić dużo większe kwoty?

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu, podjęła uchwałę nr XIX/84/08 w 
sprawie zabezpieczenia środków na realizację zadań dotyczących przebudowy dróg gminnych 
w 2009r. w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 8.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie 
uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.
Powodem dokonywanej  zmiany  jest  zmiana  ustawy  o  pomocy  osobom uprawnionym  do 
alimentów i koniecznością dostosowania do tego statutu.

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę Nr 
XIX/85/08 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mielniku.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 9.

Pan  Wójt przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do 
Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania – Tygiel Doliny Bugu”.
Poinformował,  że do tej  pory,  mimo że nie należeliśmy do tej  Grupy,  byliśmy objęci  jej 
działaniem w formie  szkoleń,  wspólnych  wydawnictw,  itp.  Teraz  pojawia  się  możliwość 
uzyskania  środków na konkretne działania.  Możemy uzyskać środki w kwocie ponad 300 
tys.złotych w ramach Programu Odnowy Wsi. 
Każda  gmina  ma  swoich  przedstawicieli  w  Grupie,  z  których  wybiera  się  zarząd  i  radę 
programową. Rada będzie dzielić te środki. Pani Beata Jonio-Nikitorowicz była na dwóch 
szkoleniach w ramach Grupy, a ponieważ z urzędu zajmuje się pozyskiwaniem środków z 
różnych programów, Pan Wójt proponuje ją na przedstawiciela gminy w Grupie.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że  Pani  Beata  Jonio-Nikitorowicz  pracuje  na  stanowisku  związanym  z 
pozyskiwaniem środków już od jakiegoś czasu i Pan radny jeszcze nie słyszał, aby pozyskała 
jakieś  środki  dla  gminy.  Stąd  też  rodzi  to  jego  obawy,  czy  w  tej  Grupie  też  cokolwiek 
pozyska.
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Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że wszyscy Wójtowie podjęli decyzję, że nikt z Wójtów nie wchodzi do zarządu i 
do  rady  programowej.  Dajemy  ludzi,  którzy  są  związani  w  swojej  pracy  w  Urzędzie  z 
pozyskiwaniem  funduszy.  Wójt  będzie  brał  również  udział  w  posiedzeniach  Grupy  i 
wszystkiego dopilnuje.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIX/86/08 
w sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do  Stowarzyszenia  „Lokalna  Grupa  Działania  – 
Tygiel Doliny Bugu”.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji na lata 
2009-2010  programu  pn.  “Analiza  możliwości  i  kierunków  rozwoju  turystyki  w  gminie 
Mielnik”.
Obszerne materiały na ten temat prezentowane były przez Pana dr Janusza Majewskiego, przy 
współudziale pracowników gminy.

Pan Adam Tobota
Jakie zamierzenia z tego planu będą realizowane w roku przyszłym? Pan radny chciałby przy 
głosowaniu mieć świadomość, czy cokolwiek z zaplanowanych tu rzeczy będzie robione w 
przyszłym roku.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że świadomie zdecydował się na przekazanie radnym projektu budżetu gminy na 
2009r. dopiero po sesji, ponieważ chciał uniknąć w trakcie dzisiejszej sesji dyskusji nad tym 
projektem. O środkach na realizację tych zamierzeń radni będą mogli dyskutować na kolejnej 
komisji, przy omawianiu budżetu oraz na sesji, przed jego uchwaleniem. To Rada zatwierdza 
budżet i zobowiązuje Wójta do jego realizacji.

Rada Gminy 14 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XIX/87/08 w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  na  lata  2009-2010  programu  pn.  “Analiza 
możliwości i kierunków rozwoju turystyki w gminie Mielnik”.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 11.

Pan Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radni negatywnie 
zaopiniowali  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  członka 
ochotniczej straży pożarnej z terenu gminy Mielnik. Negatywna opinia dotyczy wysokości 
ekwiwalentu  –  15  złotych  za  każdą  godzinę  udziału.  Komisja  zaproponowała  kwotę  10 
złotych za godzinę udziału w działaniach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym.
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Pan Wójt Gminy
Zwrócił się do Rady o zaakceptowanie kwoty 15 zł. ekwiwalentu, każda niższa kwota będzie 
krzywdząca dla strażaków ze względu na ich ciężką pracę. Do tej pory sporo środków szło na 
zabezpieczenie  meczy,  teraz  zmieniła  się  ustawa i  Pan  Wójt  zapewnił,  że  dopilnuje,  aby 
strażacy  mieli  płacone  tylko  za  akcje  związane  ze  strażą.  Inne  rzeczy  mogą  robić  jako 
organizacja, ale nie będzie im za to płacone.
W imieniu strażaków i własnym zwrócił się do Rady z prośbą o uchwalenie kwoty 15 złotych 
ekwiwalentu.

Pani Barbara Terpiłowska
Stwierdziła, radni nie są przeciwni pracy strażaków i temu aby otrzymywali za to ekwiwalent, 
emocje wzbudziło płacenie im za zabezpieczenie meczy. 

Pan Wójt Gminy
Strażacy swoją obecnością na meczach i mundurem wzbudzali respekt wśród kibiców, mimo 
tego, iż nie mieli przygotowania do ochrony takich imprez.  Klub będzie musiał  rozwiązać 
problem z ochroną meczy.

Pan Stefan Troc
Przypomniał,  że  straż  nie  jest  jednostką  organizacyjną  gminy  ani  jako  stowarzyszenie  w 
żaden sposób nie podlega pod gminę. Za porządek na meczach odpowiada ich organizator, 
jeśli zechce wynająć do tego celu strażaków, to jest jego sprawa.
Wykonanie uchwały powierza sie Wójtowi i Wójt powinien ją wykonać zgodnie z prawem.
Rada Gminy może to kontrolować poprzez uchwalanie budżetu.

Pan Kazimierz Tobota
Wyraził obawę czy nadal nie zechce się wykorzystać tej uchwały do płacenia strażakom za 
ochronę meczy.

Pan Sekretarz Gminy
Uspokoił  Pana  radnego  Tobotę,  że  tak  nie  będzie,  uchwała  wyraźnie  określa  za  jakie 
czynności  strażacy mogą otrzymać  ekwiwalent.  Poinformował  radnych,  że  uchwała ta nie 
pozwoli również na płacenie strażakom za utrzymanie porządku na gminnych imprezach – 
Dniach Mielnika i  Muzycznych Dialogach nad Bugiem, ponieważ to też nie będzie miało 
charakteru działań ratowniczych ani szkolenia pożarniczego organizowanego przez gminę.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że do tej pory dobrze funkcjonowała zapewniana przez straż ochrona meczy. Jeśli 
jednak  będzie  to  niemożliwe,  to  w inny sposób zadba  się  o  zabezpieczenie  porządku  na 
meczach  i  gminnych  imprezach.  Dyrektor  GOKSiR  wynajmie  firmę  ochroniarską,  zaś 
strażacy pilnując parkingów podzielą się środkami zarobionymi ze sprzedaży piwa.
Klub będzie też musiał zorganizować inną ochronę i na pewno to zrobi.
Pan Zduniewicz podziękował strażakom za dotychczasową współpracę. Zapewnił, że będzie 
głosował za ekwiwalentem w wysokości 15 złotych.
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Pan Jan Weremijewicz
Stwierdził,  że  obniżając  ekwiwalent  możemy  spowodować  odwrót  młodych  ludzi  od 
wstępowania do straży. Dla wielu młodych strażaków ekwiwalent jest dodatkową zachętą do 
udziału w pracach straży. Szanujmy strażaków.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że jest przeciwny każdemu zwiększaniu wydatków pozainwestycyjnych.  Mamy 
istotne  inwestycje  i  tam powinniśmy kierować  wszelkie  środki.  Będzie  głosował  przeciw 
kwocie  15  złotych,  jeśli  mają  być  pieniądze  dla  straży,  to  lepiej  przeznaczyć  to  na 
umundurowanie strażaków.

Pan Stefan Troc
Kiedyś ekwiwalent dla strażaków wynosił 15 złotych, ze względu jednak na podpalenia na 
Grabarce i związaną z tym zwiększoną liczbą akcji strażackich zmniejszono ekwiwalent do 
10 złotych. 
Pan  Przewodniczący  uważa,  że  wydatki  na  ekwiwalenty  będą  mniejsze,  bo  jeśli  będzie 
płacone  zgodnie  z  uchwałą,  tylko  za  akcje  i  szkolenia,  to  zdecydowanie  mniej  wydamy 
pieniędzy. Do tej pory gro pieniędzy szło na opłacanie strażaków za obstawianie meczy, teraz 
tego nie będzie.

Rada Gminy 13 głosami za,  przy 1 głosie przeciw i  1 wstrzymującym się podjęła 
uchwałę  nr XIX/88/08 w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  członka  ochotniczej 
straży pożarnej z terenu gminy Mielnik.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 12.

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale nr XVII/75/08 z 
dnia 27 sierpnia 2008r.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIX/89/08 
w sprawie zmian w uchwale nr XVII/75/08 z dnia 27 sierpnia 2008r.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 13.

Pan Wójt Gminy
Uchwała dotyczy pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu w kwocie 15 tys.złotych i 
nie na samochód który pozyskamy, tylko na samochód który pozyska PSP w Siemiatyczach.
Powiat  Siemiatycki  daje  na  ten  cel  110 tys.zł.,  my  15  tys.zł.  Starosta  i  Komendant  PSP 
Siemiatycze zwrócili się do nas z prośbą o udzielenie tej pomocy.
Resztę brakującej na samochód kwoty wyłoży PERN Płock.
Pan Wójt zwrócił się z prośbą do radnych o udzielenie tej dotacji.

Pan Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  uchwały uzyskał  negatywną  opinie 
komisji.
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Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził, że w sprawie tej widzi pewną manipulację. Na posiedzeniach komisji cały czas 
mówiono, że w zamian za przekazane 15 tys. złotych otrzymamy od straży stary samochód, 
złom. Najpierw powiedziano nam błędnie, że będzie to samochód przeznaczony do OSP w 
Sutnie  lub  innej  OSP,  po  telefonie  Pana  Sekretarza  do  PSP  okazało  się,  że  nie  jest  to 
samochód do akcji gaśniczej, tylko jest to 20 letni samochód bez wyposażenia. W tej sytuacji 
komisje negatywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.
Państwowa Straż Pożarna na swoje wyposażenie i działanie otrzymuje pieniądze z budżetu 
państwa (MSWiA). Jeśli istnieje potrzeba prowadzenia działań gaśniczych na naszym terenie, 
to nie robią oni łaski, do tego są powołani i muszą przyjechać.
W tej sytuacji Pan radny uważa, że nie ma sensu ich dotować z naszego budżetu. Dość często 
Pan Wójt twierdzi, że na jakieś wydatki u nas nie ma pieniędzy, a tu można dać.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że Pan radny użył zbyt mocnych słów, mówiąc, że była jakaś manipulacja.
Zacytował treść porozumienia między Powiatem Siemiatyckim a Gminą Mielnik, mówiącą o 
tym,  że  dotacja  zostanie  przeznaczona  na  dofinansowanie  zakupu  lekkiego  samochodu 
dowodzenia i łączności.
Jeśli chodzi o przekazywany samochód, to będzie on darowany gminie. Wraz z samochodem 
zostanie przekazany moduł szybkiego natarcia o wartości ponad 40 tys.złotych. Jeśli nie da 
się go zamontować na samochód, to otrzymamy również przyczepkę do przewożenia modułu.
Jeszcze nie wiadomo do której OSP ten samochód trafi.

Pan Adam Tobota
Zwrócił  się z zapytaniem czy gdybyśmy nie dofinansowali  PSP kwotą 15 tys.złotych Pan 
Wójt zagwarantuje, że możemy liczyć na otrzymanie samochodu.
Na odpowiedź Pana Wójta, że nie gwarantuje tego Pan Tobota stwierdził, że w tej sytuacji nie 
uważa za właściwe przekazanie 15 tys.złotych z budżetu gminy dla straży,  zważywszy że 
sami mamy pilne potrzeby.

Rada Gminy 10 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 3 wstrzymujących się, podjęła 
uchwałę nr XIX/90/08 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.

(w zał.na str………prot.)
Do punktu 14.

Pani Skarbnik przedstawiła radnym projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2008r.

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw, podjęła uchwałę nr XIX/91/08 w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 15.

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 
pierwszych trzech kwartałów 2008r. przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2009r.
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Zwrócił się do Rady Gminy o ustalenie ceny żyta na poziomie roku bieżącego, tj. w kwocie 
30 zł. za kwintal.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  Komisje  Rady  negatywnie  zaopiniowały 
propozycję  Pana  Wójta  w  sprawie  obniżenia  ceny  żyta  do  kwoty  30  zł.  za  kwintal  i 
zaproponowały cenę 25 złotych.

Pan Adam Tobota zgłosił wniosek w sprawie obniżenia ceny żyta do kwoty 25 złotych za 
kwintal.

Rada 8 głosami za, przy 7 głosach przeciw, przyjęła wniosek Pana Toboty.

Rada Gminy 8 głosami za, przy 7 głosach przeciw, podjęła uchwałę nr XIX/92/08 w 
sprawie obniżenia  średniej  ceny skupu żyta  za okres pierwszych trzech kwartałów 2008r. 
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2009r.

(w zał.na str………prot.)
Do punktu 16.

Pan Adam Tobota
Jaki jest koszt utrzymania i obsługi domków campingowych?

Pan Michał Baranowski – Dyrektor GOKSiR
W informacji jest podany przychód, takich wyliczeń teraz nie ma, jeśli Pan radny chce, to 
zostanie poinformowany o tym na piśmie.

Pan radny Tobota poprosił o informację na piśmie.
(w zał.na str………prot.)

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że Pan Dyrektor będzie miał problem z wyliczeniem dochodu, to wynika z rodzaju 
prowadzonej księgowości w jst. 
Zwrócił  się  z  zapytaniem  czy  w  związku  z  faktem,  że  w  domkach  mieszkają  robotnicy 
Dyrektor przewidział  na rok przyszły w budżecie GOKSiR środki na remont.  Z własnego 
doświadczenia Pan radny wie, że po takim zakwaterowaniu trzeba zawsze robić remont.

Pan Michał  Baranowski zapewnił,  że  środki  na  remont  są  przewidziane,  stan  domków 
jeszcze przed ich wynajęciem robotnikom był fatalny i były one przewidziane do remontu.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że przed kolejnym remontem domków należy się zastanowić czy warto wkładać w 
nie pieniądze. Są to obiekty, które od lat nie przynoszą dochodów i zapewne nadal nie będą 
przynosić. Może trzeba zastanowić się nad zmianą formy ich własności czy zarządzania?
Komisje Rady Gminy powinny zastanowić się nad tą sprawą.

Pan Jan Weremijewicz
Zwrócił się z zapytaniem o remont hotelu OSP, kiedy nastąpi jego odbiór.
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Pan Wójt Gminy
Wyremontowana  została  niższa  kondygnacja,  już  pierwsi  goście  tam  spali  (uczestniczy 
manewrów obrony cywilnej). Na prośbę Pani Dyrektor ZGK Wójt wyraził zgodę na przerwę 
w pracach, ponieważ Zakład ma do wykonania przed zimą pewne prace na zewnątrz. Po ich 
wykonaniu prace w hotelu będą kontynuowane.

Pan Jan Zduniewicz
Uważa, że należy zastanowić się nad tym czy GOKSiR powinien utrzymywać takie obiekty 
jak  hotel  czy  domki,  prowadząc  usługi  noclegowe  i  inne  usługi  związane  z  turystyką 
(np.kajaki).
Zawsze do tego typu obiektów będziemy dokładać, niezależnie od pogody i liczby turystów.
Nie należy tych obiektów wycofywać z eksploatacji, ale może w jakiejś formie (użyczenie, 
dzierżawa), pod ścisłą kontrolą GOKSiR, prowadzić mógłby to ktoś z mieszkańców Mielnika 
lub  przyjezdny.  Pan  radny  poinformował,  że  zna  samorządy,  które  odstąpiły  od 
samodzielnego prowadzenia takich obiektów. Zastrzegł również, że ani sam ani nikt związany 
z jego firmą nie jest zainteresowany prowadzeniem tych obiektów.

Pan Wójt Gminy
Odesłał Pana radnego do lektury ustawy o samorządzie gminnym, która mówi co należy do 
kompetencji Rady Gminy.

Pan  Michał  Baranowski poinformował,  że  z  tytułu  noclegu  gości  uczestniczących  w 
manewrach obrony cywilnej przychód GOKSiR wzrósł o 3 tys.złotych.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację GOKSiR o wykonanych dochodach 
przez administrowanie obiektami turystycznymi, informację o przebiegu sezonu letniego oraz 
działalności promocyjnej gminy.

(w zał.na str………prot.)

Do punktu 17.

Pan Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o dokonanej analizie oświadczeń 
majątkowych radnych.

(w zał.na str………prot.)

Pan Wójt  Gminy poinformował  radnych  o  dokonanej  analizie  oświadczeń  majątkowych 
pracowników Urzędu Gminy, zobowiązanych do ich składania oraz kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy.
Stwierdził,  że  Urząd  Skarbowy  w  stosunku  do  tych  osób  nie  stwierdził  pod  względem 
formalnym nieprawidłowości.
W stosunku  do  oświadczenia  majątkowego  Pana  Wójta  Pan  Wojewoda  stwierdził,  że  w 
złożonym  oświadczeniu  w  pkt.II  dot.  gospodarstwa  rolnego  nie  wpisano  jego  wartości 
(wpisano:  “nie  szacowałem”)  oraz  nie  wpisano  przychodu  osiągniętego  z  tego  tytułu 
(wpisano”dochód.”).
W odniesieniu do tej uwagi Pan Wójt powiedział, że nie ma obowiązku szacowania swojego 
gospodarstwa ani tez określania przychodu z niego.
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Rada Gminy przyjęła informację Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy o dokonanej 
analizie oświadczeń majątkowych.

Do punktu 18.

Odpowiedź na interpelację nr .37/08 Pana Jana Weremijewicza
Pan Wójt poinformował, że odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.

(w zał.na str………prot.)

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Droga przy Zakładach Kredowych nie została jeszcze odebrana. Odcinek tej drogi liczy się od 
żwiru w dół. Na pozostałą część nie robiono projektu. Droga jest przejezdna, można jechać i 
samochodem i ciągnikiem, trzeba ją trochę wyrównać. Znaki ograniczające tonaż pojazdów 
ustwione  sa  na  obu  końcach  drogi.  W  sprawie  tej  drogi  Wójt  osobiście  spotka  się  z 
Kierownikiem Zakładów Kredowych i wyjaśni sytuację. 

Odpowiedź na zapytanie Pana Andrzeja Kałanczyńskiego
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Po rozmowie z Kierownikiem Zakładów Kredowych poinformuje Pana radnego o podjętych 
przez Zakład działaniach, mających na celu usuwanie kredy z jezdni.

Odpowiedź na zapytanie Pani Barbary Terpiłowskiej
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Ze względu na planowaną budowę oczyszczalni  wstrzymane zostały prace przy parku.  W 
sytuacji,  kiedy  kanalizacja  pod  parkiem ma  kosztować  100  tys.zł.  i  wliczone  to  jest  do 
budowy parku, to bardzo podnosi koszty jego zagospodarowania. Dzisiaj Pan Wójt jeszcze 
nie wie na co przeznaczone zostaną uwolnione środki z jednej drogi.
Na muzeum na rok przyszły jest zapisanych 100 tys.zł. i jest to tylko zaznaczenie, że chcemy 
kontynuować tę inwestycję. Będziemy ubiegać się o unijne środki na ten cel.
Jeśli radni opowiedzą się za przeznaczeniem większych środków na ten cel, to pójdą cięcia w 
kwotach przeznaczonych na pomoc przy obiektach zabytkowych (200 tys.zł.), na wspieranie 
klubu sportowego (200 tys.zł.), ochronę zdrowia (62 tys.zł.). 
Poprosił  Panią  radną  o poczekanie  na odpowiedź  na  zadane  pytania  do przyszłorocznego 
budżetu.

Do punktu 19.

Pan Kazimierz Tobota
Sprawa ulicy Sadowej – Pan radny walczył o dowiezienie ziemi i zrobiono to, ale nie tak jak 
trzeba, ponieważ w tej chwili z drogi żwirowej zrobiła sie droga gliniana. Nawieziono tam 
ziemi z wykopów z gliną.

Pan Adama Tobota
Latem wycinano  pobocze  przy  drodze  Werchurna  i  w rowach  nadal  leżą  nie  uprzątnięte 
krzaki z tej wycinki.
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Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Zgłosił  potrzebę  naprawy drogi  Mielnik-Adamowo,  są  tam doły,  które  przed  zimą  trzeba 
załatać.

Pan Sekretarz Gminy
Ubytki  w  asfalcie  są  na  wszystkich  drogach  powiatowych.  Z  zapewnień  Dyrektora  PZD 
wynika, że ubytki te zostaną przed zimą uzupełnione.
Pan Sekretarz poinformował radnych o działaniach organizacji “Szlak Jagielloński”,  której 
jesteśmy jednym z założycieli.

Pani Olga Pogrebniak
Kto będzie oczyszczał śnieg na drogach gminnych, powiatowych i wojewódzkich ?

Pan Wójt Gminy
Zakład  Gospodarki  Komunalnej  będzie  oczyszczał  drogi  gminne  i  powiatowe,  co  do 
wojewódzkich Pan Wójt dokładnie nie wie, wydaje mu się, że PDM.

Pan Michał Baranowski zaprosił wszystkich na II przegląd piosenki religijnej “Cecyliada”, 
który odbędzie się dzisiaj w GOKSiR w Mielniku o godz.1830.

Do punktu 20.

Wobec wyczerpania porządku obrad XIX sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                           Stefan Troc
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